

## 招商局慈善基金會贊助 「駐校藝術家計劃2020」

Artists-in-Residence Scheme sponsored by  
China Merchants Foundation

承蒙招商局慈善基金會贊助「駐校藝術家計劃」，香港舞蹈團在2020-21學年為13間中小學校提供免費中國舞蹈課程，學生更獲邀欣賞舞團的大型演出。

13間參與本計劃的中小學校，分別位於屯門、荃灣、葵涌、元朗、東涌、青衣、粉嶺、深水埗、慈雲山及黃大仙，200多名學生初嘗中國古典及民間舞的樂趣，試玩中國舞服飾道具例如水袖、蒙古舞筷子、馬鞭、傘子等。雖然因為疫情而未能安排演出，學生們仍然興致勃勃，積極把握難得的學習機會。

香港舞蹈團素來致力推廣藝術教育、普及中國舞。「駐校藝術家計劃」提供機會讓學生體驗中國舞蹈的趣味，發掘藝術天賦，培養對文化藝術的興趣和鑑賞能力。

Sponsored by the China Merchants Foundation, Hong Kong Dance Company (HKDC)'s Artists-in-Residence Scheme provided free Chinese dance classes for 13 primary and secondary schools during the 2020-21 academic year. Participating students were also invited to enjoy HKDC's large-scale performances.

More than 200 students from 13 schools in in Tuen Mun, Tsuen Wan, Kwai Chung, Yuen Long, Tung Chung, Tsing Yi, Fanling, Sham Shui Po, Tsz Wan Shan and Wong Tai Sin took part in the programme. They got a taste of Chinese dance techniques, had a lot of fun trying out props like long sleeves, Mongolian chopsticks, riding crop and umbrellas.

The Artists-in-Residence Scheme has successfully introduced students to the beauty of Chinese dance, and also unleashed the potential of talented young persons.

